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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 17 mars 2025 
Anslaget sätts upp 18 mars 2025 
Anslaget tas ned 9 april 2025 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 17 mars 2025 
Anslaget sätts upp 26 mars 2025 
Anslaget tas ned 17 april 2025 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Filippa Althoff T  

Richard Herrey X   Johan Hiller T  

Filip Wiljander  X   Oskar Rosell -  

Eva Öhbom Ekdahl X   Pernilla Hsu Båberg N  

Peter Zethraeus  X   Noa Cortinez Samenius T  

Eivor Örenmark X   Christina Rinman -  

Oliver Rykatkin X   Christian Listérus -  

Cecilia Gardner Larsson -   Camilla Boström T  

Christina Ramm-Ericsson X   Tim Sundberg N  

Mikael Sandström X   Patrik Höök -  

Helene Skantze -      

Andreas Brännström X      

Agnes Palinski X      

Anders Bruhn  X  §§ 43-47    

Tobias Nässén X      

Frank Svensson  X      

Bo Bergkvist X      

Angela Berglund -      

Per Norling X      

Elisabet Engström X      

 Centerpartiet (C) 
Johan Krogh -   Håkan Ekengren T  

Emma Eide  X   Birgitta Rönnqvist -  

Hans Peters X   Caroline Westerståhl N  

Christine Lorne X      
Martin Hedman X      
  

Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen -   Maria Lidzell T  
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Monica Brohede Tellström X   Kristian Andersson -  

Martin Sääf X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Martin Gunnesson -  

Anders Tiger X   Jonathan Lindgren N  

 Socialdemokraterna (S) 
Johanna Kvist  X   Anders Dorby T  

Gunnel Nyman Gräff  X   Moska Hassas N §§ 36-47 

Espen Bjordal X   Emelie Norborg Friberg -  

Maria Raner -   Stefan Hult N  

Henrik Unosson X   Eva Berg Arbro -  

Majvie Swärd  X    Godwyll Osei-Amoako N  

Mattias Qvarsell  X   Hina Khan N  
Alva Dahn X      
Håkan Athari Håkansson X      
Henrik Frank X      
Helena Westerling X      
Magnus Duvnäs X      
Lovisa Emanuelsson X      

 Nackalistan (NL) 
Konstantinos Irina -   Päivi Dahlin -  
Mikael Carlsson  X   Bosse Ståldal (-) T  
Lina Olsson  X   Annette Backlund T  
YuSie Rundkvist Chou  X   Maria Fernstedt (-) N  
Lamin Jatta Modigh X      
Christina Ståldal  X      
Kristina Granlund -      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Esa Örmä X   David Hyde -  
Leonid Yurkovskiy X   Bror Bergquist N  
Lars Alexandersson X      
Stephan Andersson  X      

 Vänsterpartiet (V) 
Alena Jukic -   Emma Bonér T  

Lisa Rasmussen X   Erika Elisson T  

Tomas Ottosson X  §§ 32-43    
Jan Salomonsson X      
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 Miljöpartiet (MP) 
Desha Svenneborg X   Andreas Jakobsen Rydstedt -  

Lisskulla Zayane X   Maria Bang N  

Joel Lallerstedt X      
 

  



 
6 (44) 

 2025-03-17 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 

§  32 ...................................................................................................................... 8 

Val av justerare ..........................................................................................................................8 

§  33 KFKS-2025-00005 ....................................................................................... 9 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar  samt meddelanden och 
tillkännagivanden ...............................................................................................................9 

§  34 KFKS-2023-01319 ..................................................................................... 10 

Enkla frågor ............................................................................................................................. 10 

§  35 KFKS-2025-00265 ..................................................................................... 11 

Interpellation om hur kommunen bevakar att Igelboda stationshus renoveras så att 
byggnaden går att använda (S) ..................................................................................... 11 

§  36 KFKS-2025-00264 ..................................................................................... 12 

Interpellation om ombyggnaden av gångtunneln vid Saltsjö Järla (S) .......................... 12 

§  37 KFKS-2022-00729 ..................................................................................... 14 

Avsägelser ................................................................................................................................ 14 

§  38 .................................................................................................................... 16 

Fyllnadsval, tidigare bordlagda ............................................................................................. 16 

§  39 .................................................................................................................... 17 

Fyllnadsval ................................................................................................................................ 17 

§  40 KFKS-2024-00534 ..................................................................................... 19 

Antagande av Klimat- och miljöprogram 2025–2040 för Nacka kommun ............... 19 

§  41 KFKS-2021-00206 ..................................................................................... 25 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Ältabergs verksamhetsområde, 
fastighet Älta 10:1, Älta ................................................................................................ 25 

§  42 KFKS-2021-00124 ..................................................................................... 30 



 
7 (44) 

 2025-03-17 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Detaljplan för Ältabergs verksamhetsområde, del av fastigheten Älta 10:1 m.fl, i 
Älta .................................................................................................................................... 30 

§  43 KFKS-2024-00529 ..................................................................................... 35 

Motion om att provta Sandakällan ..................................................................................... 35 

§  44 KFKS-2024-00397 ..................................................................................... 37 

Motion om SSPF inom ramen för Nacka kommuns ordinarie verksamhet .............. 37 

§  45 KFKS-2023-01288 ..................................................................................... 40 

Motion om Förbättra sökbarheten för kommunens handlingar och protokoll ....... 40 

§  46 KFKS-2023-01064 ..................................................................................... 42 

Anmälan av nya interpellationer ......................................................................................... 42 

§  47 KFKS-2023-01065 ..................................................................................... 44 

Anmälan av nya motioner .................................................................................................... 44 
 

 

  



 
8 (44) 

 2025-03-17 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  32  

Val av justerare 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Hans Peters (C) och Henrik Unosson (S) att justera 
protokollet, tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 17 mars 2025 och den 
25 mars 2025. 

 

 

- - - - - 
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§  33 KFKS-2025-00005 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar  
samt meddelanden och tillkännagivanden 
 

Beslut 
Anmälningar till kommunfullmäktige 2025-03-17 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse - Dokumentation av information i protokoll 
eller handlingar 

Övrigt 
Justerat Styrelseprotokoll VärNa 13 februari 2025.pdf 

 

 

 

- - - - - 
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§  34 KFKS-2023-01319 

Enkla frågor 
 

Beslut 
De enkla frågorna anses besvarade. 

Sammanfattning 
Enkel fråga om planer på att införa syskonförtur i Nackas kommunala skolor 

Enkel fråga från Gunnel Nyman Gräff (S) till utbildningsnämndens ordförande Eivor 
Örenmark (M) 

Enkel fråga om trygghetsaspekter kring tomma skol- och förskolelokaler med 
fastighetsägarna 

Enkel fråga från Lisa Rasmussen (V) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga om planer på att införa syskonförtur i Nackas kommunala skolor 

Enkel fråga om trygghetsaspekter kring tomma skol- och förskolelokaler med 
fastighetsägarna 

 

- - - - - 
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§  35 KFKS-2025-00265 

Interpellation om hur kommunen bevakar att Igelboda 
stationshus renoveras så att byggnaden går att använda 
(S) 
Interpellation från Henrik Frank (S) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande 
Johan Krogh (C) 

Beslut 
Interpellationen bordlades. 

Handlingar i ärendet 
Svar 

Interpellationen 

Yrkanden 
Emma Eide (C) yrkade att ärendet skulle bordläggas.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – bordläggning – och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  36 KFKS-2025-00264 

Interpellation om ombyggnaden av gångtunneln vid 
Saltsjö Järla (S) 
Interpellation från Henrik Frank (S) till natur- och trafiknämndens ordförande Peter 
Zethraeus (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Svar 

Interpellationen 

Protokollsanteckning 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
När tunnelbanan invigs, vilket tidigare planerades till 2025 men nu är uppskjutet till 
åtminstone år 2030, så kommer den nya tunnelbanestationen Järla att vara den viktigaste 
kollektivtrafiknoden för de boende i Birka, Finntorp, Järla Sjö, Ekudden och Lillängen. Det 
blir även en viktig omstigningspunkt mellan Saltsjöbanan och tunnelbanan. 

Av den anledningen har Nackalistan under 5–6 års tid drivit frågan om tillgänglighets-
anpassning av omstigningen mellan de båda stationerna, vilket det dessutom finns lagkrav 
på. Det har även andra gjort. Till exempel skrev den lokala föreningen Nacka Miljövårdsråd 
till såväl regionen som Nacka kommun om detta redan 2015!  

Tidigt i tunnelbaneprojektet ströks den separata tunnelbaneuppgången till Ekudden, söder 
om Saltsjöbanans spår ur planerna. Men kraven på en trafiksäker, tillgänglighetsanpassad 
och gen passage över Värmdövägen och Saltsjöbanans spår för boende i Ekudden och Järla 
sjö samt elever i Järla skola, Eklidens skola och Nacka gymnasium samt en 
tillgänglighetsanpassad omstigning mellan Saltsjöbanan och tunnelbanan vid station Järla 
återstod. I detaljplanens start-PM från 2015 står det ”Det aktuella stadsbyggnadsprojektet 
kräver därför hög grad av samordning och samplanering mellan tunnelbanans utbyggnad, 
Saltsjöbanans upprustning och vägutredningarna för Värmdövägen respektive Järlabron.” 

Trots att detta tillgänglighetsproblem påtalats gång på gång så har varken de styrande 
politikerna i kommunen eller regionen agerat under de tio år som gått sedan dess. 

Nackalistan yrkade avslag till både genomförandebeslutet och antagandet av detaljplanen 
för Järla station norr i kommunfullmäktige såväl i april som i september 2023 - just för att 
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detaljplanen och genomförandebeslutet inte tog hänsyn till en tillgänglighetsanpassad 
omstigning mellan stationerna. 

Det saknas till exempel en stationsutgång från tunnelbanan direkt till Järlabron, som 
troligen är det bästa sättet att passera Värmdövägen och Saltsjöbanan. Vi påtalade även 
muntligt och skriftligt att den befintliga gångtunneln under Saltsjöbanan är i mycket dåligt 
skick, otrygg, blir vattenfylld vid regn och är ej tillgänglighetsanpassad, och att det var 
olämpligt att leda en stor mängd resenärer och gångtrafikanter till gångtunneln, vilket 
detaljplanen gör genom ett extra brett övergångsställe över Värmdövägen. Kanske borde 
man utrett en hisslösning från Järla bro ned till stationen, likt den som regionen redan 
byggt vid Fisksätra station? Järla bro som kommunen är huvudman för, har nått sin 
tekniska livslängd och måste ändå bytas ut inom en snar framtid. 

Nackalistan noterar även att kommunfullmäktige under 2022 och 2023 fattade 
inriktningsbeslut och genomförandebeslut om Upphöjd Saltsjöbana i Sickla, där man var 
villig att spendera över 1000 MSEK av kommunens skattebetalares pengar, för att ta över 
regionens järnvägsanläggning för att bland annat ersätta den existerande, icke-
tillgänglighetsanpassade gångtunneln (kallad ”vita gången”). Detta trots att regionen redan 
bygger en tillgänglighetsanpassad gångtunnel precis intill med planerad invigning år 2030! 
Något som regionen inte bygger i Järla. Nackalistan yrkade avslag och reserverade sig emot 
det icke-nödvändiga miljardprojektet Upphöjd Saltsjöbana. Kommunstyrelsens ordförande 
har i pressen kallat gångtunneln i Sickla för ”råtthål”. Varför bryr sig inte han och 
kommunens styrande partier om att åtgärda ”råtthålet” vid Järla Sjö? 

 

- - - - - 
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§  37 KFKS-2022-00729 

Avsägelser 
 

Beslut 
1. Begäran om entledigande beviljas. 

2. Kommunfullmäktige hemställer hos Länsstyrelsen om ny sammanräkning efter Birgitta 
Rönnqvist (C), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Kristian Andersson (L).  

3. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Sammanfattning av ärendet 
Nedan avsägelser har inkommit under perioden 2025-02-17 – 2025-03-14. 

Avsägelse från/ 
avslutat uppdrag 

Nämnd/styrelse och 
period 

Birgitta Rönnqvist (C) 

Begäran om entledigande 

Ersättare i 
kommunfullmäktige t.o.m. 
2026-10-14 

Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Begäran om entledigande 

Ledamot i 
kommunfullmäktige fr.o.m. 
2025-03-20 t.o.m. 2026-10-14 

Kristian Andersson (L) 

Begäran om entledigande 

Ersättare i 
kommunfullmäktige t.o.m. 
2026-10-14 

Shahin Malak (NL) 

Begäran om entledigande 

Ersättare i nämnden för 
arbete och försörjning t.o.m. 
2025-12-31 

Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Begäran om entledigande 

Ledamot i kommunstyrelsen 
fr.o.m. 2025-03-31 t.o.m. 
2026-12-31 

Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Begäran om entledigande 

Ledamot i 
krisledningsnämnden fr.o.m. 
2025-03-31 t.o.m. 2026-12-31 

Gunilla Grudevall-Steen (L) Kommunalråd 75 % fr.o.m. 
2025-03-31 t.o.m. 2026-12-31 
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Begäran om entledigande 

Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Begäran om entledigande 

Ledamot i Nacka Stadshus 
AB fr.o.m. 2025-03-31 t.o.m. 
2025-05-05 

Monica Brohede Tellström (L) 

Begäran om entledigande 

Ersättare i kommunstyrelsen 
fr.o.m. 2025-03-31 t.o.m. 
2026-12-31 

Monica Brohede Tellström (L) 

Begäran om entledigande 

Ersättare i Nacka Stadshus 
AB fr.o.m. 2025-03-31 t.o.m. 
2025-05-05 

Monica Brohede Tellström (L) 

Begäran om entledigande 

Deltidsengagerad 
förtroendevald 100 % fr.o.m. 
2025-03-31 t.o.m. 2026-12-31 

Monica Brohede Tellström (L) 

Begäran om entledigande 

Gruppledare fr.o.m. 2025-03-
31 t.o.m. 2026-12-31 

Lars Alexandersson (SD)  

Begäran om entledigande 

Insynsplats i äldrenämnden 
t.o.m. 2025-12-31 

 

 

- - - - - 
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§  38  

Fyllnadsval, tidigare bordlagda 
 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar om fyllnadsval enligt sammanställningen nedan. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Sammanfattning av ärendet 
Sammanställning fyllnadsval. 

Ersättare i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden t.o.m. 2025-12-31 

 Bordläggning (M) 

 

 

 

- - - - - 
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§  39  

Fyllnadsval 
 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar om fyllnadsval enligt sammanställningen nedan. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Sammanfattning av ärendet 
Sammanställning fyllnadsval. 

 

Ersättare i nämnden för arbete och 
försörjning t.o.m. 2025-12-31 

Bordläggning (NL) 

Ledamot i kommunstyrelsen fr.o.m. 2025-
03-31 t.o.m. 2026-12-31 

Monica Brohede Tellström (L) 

Ledamot i krisledningsnämnden fr.o.m. 
2025-03-31 t.o.m. 2026-12-31 

Monica Brohede Tellström (L) 

Kommunalråd 75 % fr.o.m. 2025-03-31 
t.o.m. 2026-12-31 

Monica Brohede Tellström (L) 

Ledamot i Nacka Stadshus AB fr.o.m. 
2025-03-31 t.o.m. 2025-05-05 

Monica Brohede Tellström (L) 

Ersättare i kommunstyrelsen fr.o.m. 2025-
03-31 t.o.m. 2026-12-31 

Martin Sääf (L) 

Ersättare i Nacka Stadshus AB fr.o.m. 
2025-03-31 t.o.m. 2025-05-05 

Martin Sääf (L) 

Deltidsengagerad förtroendevald 100 % 
fr.o.m. 2025-03-31 t.o.m. 2026-12-31 

Martin Sääf (L) 

Val av gruppledare fr.o.m. 2025-03-31 
t.o.m. 2026-12-31 

Bordläggning (L) 

Val av nämndeman i Nacka tingsrätt t.o.m. 
2027-12-31 

Thomas Borg (SD) 

Insynsplats i äldrenämnden t.o.m. 2025-12-
31 

Bror Bergquist (SD) 
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§  40 KFKS-2024-00534 

Antagande av Klimat- och miljöprogram 2025–2040 för 
Nacka kommun 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande. 

1.  Kommunfullmäktige antar klimat- och miljöprogram 2025-2040 i enlighet med bilaga 1 
till tjänsteskrivelsen. 

2.  Under förutsättning av beslut enligt punkten 1 upphör nuvarande miljöprogram 2016-
2030 att gälla. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har tagit fram ett nytt klimat- och miljöprogram som ersätter nuvarande 
miljöprogram för 2016–2030, i enlighet med uppdrag från kommunstyrelsen. Programmet 
syftar till att tydliggöra kommunens klimat- och miljöambitioner och innehåller mätbara 
mål och indikatorer som möjliggör uppföljning av faktiska effekter i klimat- och 
miljöarbetet. Det bygger på inriktningsmål som ska skapa förutsättningar att maximera 
effekt och har formulerats med hänsyn till Agenda 2030, koldioxidbudgeten och andra 
styrdokument. Programmet innehåller tre övergripande inriktningsmål, vart och ett med tre 
effektmål. 

Ett klimatpositivt och cirkulärt Nacka: Utsläppen från både kommunorganisationen och 
Nacka som helhet ska minska med i snitt 12 % årligen, och cirkulariteten ska öka 
kontinuerligt. 

Ett grönare Nacka med livskraftiga natur- och vattenmiljöer: Nackas invånare ska få bättre 
tillgång till natur och vatten, de gröna och blå miljöerna ska öka, och den biologiska 
mångfalden ska stärkas. 

Ett klimatanpassat och hälsosamt Nacka: Områden som riskerar drabbas av 
klimatförändringarnas effekter ska minska, bullerexponering ska reduceras, och farliga 
ämnen ska elimineras. 

Programmet är ett strategiskt dokument som guidar kommunens långsiktiga klimat- och 
miljöarbete, men det praktiska genomförandet sker genom åtgärder och 
verksamhetsplanering i nämnder och bolag. En internremiss under hösten 2024 samlade 
synpunkter från kommunens organisation, där behov av resurser, tydligare indikatorer och 
metodstöd för uppföljning identifierades. Synpunkter kring otydliga mål och behov av 
harmonisering med andra styrdokument har resulterat i justeringar av både mål och 
formuleringar. 
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Genomförandet av programmet kräver en integrering i kommunens årliga mål- och 
budgetarbete. En särskild vikt läggs vid samverkan med externa aktörer, såsom 
civilsamhället och näringslivet, för att hantera utmaningar och skapa innovativa, hållbara 
lösningar. Programmet uppdateras regelbundet för att möta förändrade behov och 
omvärldsförutsättningar. 

Ekonomiska konsekvenser hanteras inom ramen för kommunens ordinarie processer, och 
investeringar prioriteras baserat på största möjliga klimat- och miljönytta. Programmet har 
potential att skapa betydande positiva effekter för Nackas invånare, med särskilt fokus på 
framtida generationer, genom att främja ett hållbart och klimatsmart samhälle. 

Den version av Klimat- och miljöprogrammet som går till kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige för beslut kommer att vara layoutad i enlighet med Nackas grafiska 
profil. Bilaga 1 Klimat- och miljöprogram som utsänds inför beslut i KSMU är inte 
layoutad, innehållet är dock det samma.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 december 2024 

Bilaga 1 Klimat- och miljöprogram 2025–2040 för Nacka kommun 

Bilaga 2 Klimat- och miljöprogram 2025 – 2040 för Nacka kommun, Bilaga 1 och 2 

Bilaga 3 Redogörelse av inkomna synpunkter på förslag till nytt klimat- och miljöprogram 

Yrkanden 
Emma Eide (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. I detta yrkande instämde Desha 
Svenneborg (MP), Henrik Unosson (S), Maria Lidzell (L), Agnes Palinski (M), Lars 
Alexandersson (SD), Mikael Carlsson (NL), Karin Teljstedt (KD) och Peter Zethraeus (M). 

Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens miljöutskott.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag 
och förslaget från Tomas Ottosson (V). 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra – och fann att kommunfullmäktige beslutat i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna. 
Vi moderater är optimistiska klimatrealister och är övertygade om att mänskligheten 
kommer att lösa klimatkrisen, på samma sätt som vi löst andra svåra samhällsproblem 
tidigare. Inte utan stora ansträngningar förstås, men det går.  
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Historien visar att vi har rätt. Sedan år 2000 har utsläppen av växthusgaser minskat med 
30% i Nacka, från 2,96 till 2,1 ton koldioxid/person. Det visar den koldioxidrapport som 
Klimatsekretariatet tagit fram. Den genomsnittlige Nackabon släpper ut hälften så mycket 
som den genomsnittlige svensken. Om man räknar bort utsläppen från utrikes sjö- och 
flygtrafik (som står för över hälften av utsläppen men är svåra för Nacka kommun att 
påverka) så blir det ännu mycket bättre. Då är de faktiska utsläppen från just Nacka 0,9 
ton/person i stället, en halvering jämfört med år 2000. De utsläpp som minskat i Nacka är 
främst från uppvärmning (från 40,6 kiloton till 2,8 kiloton) och inrikes transporter (från 
90,2 kiloton till 77,2 kiloton).  

Det går alltså att vända utvecklingen med konkreta åtgärder, snarare än med symbolpolitik! 
Avveckling av oljepannor, utbyggnad av fjärrvärme, massor av solcellsanläggningar, 
utbyggnad av laddstationer och cykelbanor och återställande av våtmarker är exempel på 
åtgärder som vi genomfört och som ger resultat.  

Nu tar vi nya tag. Kommunen som organisation kan inte lösa klimatkrisen själv, utan det 
måste vi göra tillsammans med invånare och företag. Det fordrar en näringslivsvänlig 
politik som gör att företagen vill och vågar investera i ny teknik. Med teknikutveckling, 
högre krav i upphandlingar, fortsatt omställning av transportsektorn (tunnelbanebygget är 
vår största klimatinvestering!), klimatsmart byggande, men framför allt med ett väldigt 
målmedvetet fokus på resultat så kommer vi att minska vårt klimatavtryck ännu mycket 
mer.  

De största utsläppen av växthusgaser i Nacka kommer fortfarande från transportsektorn 
och därför behöver man fokusera insatserna här. Vi behöver en snabbare övergång från 
bensin- och dieseldrivna bilar till elfordon och utbyggnad av laddinfrastrukturen, inte minst 
för tunga fordon.   

Emma Eide lät anteckna följande för Centerpartiet. 
Det är med glädje och stolthet som vi kan konstatera att samtliga partier i fullmäktige ställer 
sig bakom våra högt ställda klimat- och miljömål. Det nya programmet för Nackas klimat- 
och miljöarbete är utformat för att inkludera alla delar av Nackasamhället, både 
kommunorganisationen, näringslivet, civilsamhället och Nackaborna, vilket är helt 
avgörande för att vi ska nå klimatneutralitet 2040. När andra politiska grupperingar, såväl i 
Sverige som i resten av världen, väljer att ta på sig skygglapparna, kavlar Nacka upp 
ärmarna och visar att vi har både mod och framtidstro. Vi tror på vår förmåga att göra 
skillnad och att tillsammans vända utvecklingen i en positiv riktning. 

Maria Lidzell lät anteckna följande för Liberalerna. 
Det är mycket glädjande att det nya Klimat- och Miljöprogrammet antagits, med 
ändringarna att vi vill främja övergången till elfordon, fossilfria drivmedel och användning 
av fossilfri energi. Programmet fastslår att vi ska öka Nackas blå- och grönstrukturer och 
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värna om den biologiska mångfalden. Hittills har det gått bra för Nacka att öka 
återvinningen, skydda grönområden och våtmarker, skapa koldioxidsänkor och bra 
dagvattenhantering. På flera av dessa områden är vi en förebild för andra kommuner. Men, 
programmet fastställer även att vi ska minska utsläppen av växthusgaser med 12% per år. 
De ojämförbart största utsläppen i Nacka kommun är koldioxid, CO2, från transporter. 
Det är väldigt många fordon som passerar i och genom Nacka varje dygn. Bara över nya 
Skurubron passerar ca 50 000 fordon per dygn, över Danviksbron kanske det dubbla. Den 
snabbaste och mest effektiva vägen till minskade utsläpp i Nacka är därför den övergång till 
elfordon, som kommer i framtiden. Att snabba på och underlätta den utvecklingen med bra 
laddinfratruktur skulle ge stor utväxling för Nacka, likasom i hela landet. I Sverige är närapå 
all el som produceras fossilfri. På grund av våra stora trafikflöden och den stora andelen 
elbilar bland medborgarna, är påskyndandet av denna övergång extra motiverad. Det är bra 
om Nacka, även på detta område, kan ligga i framkant och visa andra kommuner vägen. 

Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraterna.  
Nackas klimat- och miljöprogram är ett strategiskt dokument med praktisk applikation i 
kommunens nämnder och bolag. Målet är att klargöra vilka ambitioner kommunen har för 
att nå målsättningarna för klimat och miljöarbetet. Nacka ska bli klimatpositivt med en årlig 
reduktion av utsläppen med 12 procent med kontinuerligt ökande cirkularitet. Nacka ska 
också bli mer grönt och blått utifrån dess många grönytor och närhet till vatten. Slutligen 
ska Nacka också stå starkt i relation till effekter av klimatförändringar och värna 
Nackabornas hälsa undan buller och farliga ämnen. 

I Nacka finns en etablerad vilja att värna och förvalta naturvärden vi besitter som 
kustkommun med en hög andel skyddad mark. Vi är också en adaptiv kommun, ledande i 
att implementera nya arbetssätt med hjälp av nya tekniker som främjar hållbar användning 
av resurser. Att kommunens invånare tenderar göra liknande val avspeglar sig till exempel i 
fordonsutbudets förändring mot elektrifiering, något kommunen bejakar med utbyggnaden 
av laddplatser såväl som i den egna fordonsflottan.    

För att undvika att mål och behov stannar vid högtidliga formuleringar utan förankring 
med andra styrdokument har programmet förankrats i kommunens organisation.  För 
Kristdemokraterna framstår det angeläget att Nacka kommun fortsätter att ligga i framkant 
teknologiskt till arbetssätt som kan reducera vår resurskonsumtion, men också att förvalta 
de gröna och blå miljöer vi har i kommunen. 

Henrik Unosson lät anteckna följande för Socialdemokraterna.  
Antagande av det nya klimat- och miljöprogrammet är bra. Det skärper ambitionen som 
kommun har. Vi ska ha ett samhälle som har bra naturmiljöer och skapar livskraftiga samt 
hälsosamma miljöer för nackaborna. 
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Med de ambitiösa målen i programmet, minska utsläppen, öka arbetet med 
klimatanpassning och jobba med att skapa bra förutsättningar för cirkularitet, sätter 
riktningen för att bli en klimatpositiv kommun. Det kräver att alla verksamheter använder 
och har med programmet i sin vardag. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
Nackalistan tycker att det är bra att vi får ett klimat- och miljöprogram i Nacka. Vi hoppas 
att det kommer att ha positiva effekter på miljöarbetet i kommunen. Nackalistan arbetar 
dessutom för att områden i Nacka med höga naturvärden som Trolldalen, Ryssbergen och 
Sarvträsk inte ska exploateras: vi vill att de ska sparas i sin helhet för att bevara våra viktiga 
gröna kilar och spridningsvägar för växter och djur. Dessa områden är även viktiga för att 
mildra effekterna av klimatförändringar och för den biologiska mångfalden. Vi hade gärna 
sett att man skickat programmet på remiss även utanför kommunorganisationen. Nu är det 
viktigt att det blir ett levande styrdokument och att alla partier i Nacka ser till att skjuta till 
de finansiella resurser som behövs i våra budgetar för att nå målen i programmet som 
årligen ska utvärderas och vid behov justeras. 

Lars Alexandersson lät anteckna följande för Sverigedemokraterna.  
Sverigedemokraterna ställer sig bakom kommunstyrelsens förslag till klimat- och 
miljöprogram, inklusive de ändringar som kommunstyrelsen företagit relativt originaltexten, 
och kommer att bifalla detta ändrade förslag i kommande fullmäktigeförhandlingar. 

I sammanhanget ser Sverigedemokraterna dock ett behov av kompletterande preciseringar, 
utifrån partiets grundsyn på klimat, miljö och natur. Vårt parti har en djup och stark 
övertygelse i miljöfrågor, med utgångspunkt i förvaltarskapstanken – vi ärver vår miljö från 
våra föräldrar och vi måste lämna över den i samma skick till våra barn. Vår känsla för 
värdet av grön natur, välmående miljö och alla levande varelsers inneboende värde bottnar 
ytterst i den djupa, historiska och traditionella svenska känslan av närhet till och gemenskap 
med naturen. 

Sverige och Nacka måste ta sin del av ansvaret för att motverka skadliga 
klimatförändringar, även om det ska poängteras att Sveriges och än mer Nackas del av 
klimatpåverkan är försvinnande liten i jämförelse. Det är självklara påståenden för oss 
sverigedemokrater, men de kan ändå behöva lyftas fram för att alla inblandade i debatten 
ska ha klara och korrekta sakliga förutsättningar. 

Sverigedemokraterna ser med stor skepsis på de extremare och mer destruktiva yttringarna 
bland personer som påstår sig kämpa för klimat och miljö. Att limma fast sig på motorväg 
eller förstöra konstverk, bland många andra märkliga demonstrationsaktiviteter, skadar 
snarare förtroendet för långsiktigt och seriöst klimat- och miljöarbete och försvagar detta 
arbetes ställning i opinionen. Vårt parti har ingen politisk gemenskap med personer eller 
organisationer som agerar på liknande sätt, eller stöder det agerandet. Vi ser rent av att 
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mycket av denna sorts destruktiva agerande verkar ha syftet att ge utrymme till en allmänt 
extrem och vänsterpräglad politik som aldrig skulle ha kunnat få stöd i traditionella 
parlamentariska sammanhang. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet.  
Nästan två år efter att vi föreslog att ett nytt miljöprogram skulle tas fram finns nu äntligen 
ett nytt klimat- och miljöprogram på plats, som höjer ambitionerna och accelererar 
hållbarhetsarbetet i Nacka. När mycket i världen känns på väg åt fel håll tar vi i Nacka en 
annan väg, och satsar mer. Det är glädjande att det finns en stor enighet kring arbetet och 
att det finns resurser att arbeta med frågorna tack vare den nya klimatstrategiska enheten 
som tillkommit som en följd av Miljöpartiets gröna avtal med styret.  

Miljöpartiet tycker det är bra och ambitiösa mål även men hade också önskat en tydlig 
målsättning kring rättvis klimatomställning. Människors påverkan på miljö och klimat samt 
möjlighet att ställa om är olika beroende på bl.a. socioekonomiska faktorer och det är 
viktigt att ha med sig i allt arbete. Delaktighet och acceptans är även de två viktiga 
hörnstenar i förändring som målet om rättvis klimatomställning fångar upp på ett bra sätt. 
Utöver kopplingen till kommunens övriga mål och inte minst budget, så blir 
rättviseaspekterna viktiga att ha med sig i genomförandet och uppföljningen av 
programmet och vi kommer fortsatt bevaka detta. 

 

- - - - - 
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§  41 KFKS-2021-00206 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Ältabergs verksamhetsområde, fastighet Älta 10:1, Älta  
Budget för genomförande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Kommunfullmäktige beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Ältabergs 
verksamhetsområde med 3,7 miljoner kronor netto för år 2028 och framåt. Detta 
fördelat på 4 miljoner kronor i investeringsinkomster och 0,3 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. 

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutat enligt ovanstående har 
kommunstyrelsen tidigare beslutat följande för egen del. 

2.  Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Ältabergs 
verksamhetsområde med 7,8 miljoner kronor netto, för år 2025–2027. Detta fördelat 
på 12,5 miljoner kronor i investeringsinkomster och 4,7 miljoner kronor i 
investeringsutgifter.  

3.  Kommunstyrelsen noterar att inklusive övriga kalkylposter som genereras av 
stadsbyggnadsprojekt Ältabergs verksamhetsområde men ej budgeteras i 
stadsbyggnadsprojekt, blir resultatet ett positivt netto om cirka 7,8 miljoner kronor för 
detta projekt. Detta fördelat i 16,5 miljoner kronor i intäkter, samt 8,7 miljoner kronor i 
kostnader.  

4. Kommunstyrelsen anser att det vore önskvärt om man kan anlägga en plantering längs 
Storkällans väg intill område A för att skapa en grön inramning och visuell barriär mot 
de intilliggande bostäderna. 

Sammanfattning av ärendet 
Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Ältabergs verksamhetsområde, fastighet 
Älta 10:1, Älta bereddes av kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 januari 2025, 
§ 8 och kommunstyrelsen den 3 februari 2025, § 10. Genomförandebeslutet föreslogs antas 
i kommunfullmäktige den 17 februari 2025 men återremitterades genom en så kallad 
minoritetsåterremiss, § 21, i syfte att område E och F ska utgå för att bevara 
spridningskorridorer och hålla ihop grönstråk. Den sammanvägda bedömningen är att 
områdena inom detaljplanen ska kvarstå som kvartersmark, då det inte innebär en 
betydande påverkan på lokala naturvärden och spridningssamband samt att 
stadsbyggnadsprojektets ekonomiska netto skulle försämras om område E och F utgick. 
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Förslag till genomförandebeslut för Ältabergs verksamhetsområde innehåller de beslut som 
behövs för att genomföra den detaljplan som tagits fram. Genomförandebeslutet omfattar 
en begäran om budget för projektering och utbyggnad av allmänna anläggningar, 
genomförande av markförsäljning samt projektledning och styrning av 
stadsbyggnadsprojektet fram till projektavslut.  

Kommunen har en hög efterfrågan av verksamhetsytor och kommer i genomförandet av 
detaljplanen att sälja nya fastigheter för verksamheter. Samtidigt möjliggörs köp av 
tillskottsmark för vissa befintliga fastighetsägare i området. Behovet av verksamhetsmark är 
i det här fallet så stort att det är nödvändigt att naturmark tas i anspråk för att genomföra 
förtätningen i verksamhetsområdet. Parkering ska ske på kvartersmark inom de befintliga 
och nya fastigheterna.  

Budget föreslås tilldelas för Ältabergs verksamhetsområde, för år 2025-2027 samt för år 
2028 och framåt, med totalt 11,5 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 16,5 miljoner 
kronor i investeringsinkomster och 5 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 5 mars 2025 

Bilaga 1 Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. I yrkandet instämde Monica 
Brohede Tellström (L), Emma Eide (C) och Anders Tiger (KD).  

Alva Dahn (S) yrkade, med instämmande av Erika Elisson (V), i första hand återremiss, 
och i andra hand avslag på det utsända förslaget. 

Lina Olsson (NL) yrkade i första hand bifall till Alva Dahns återremissyrkande och i andra 
hand bifall till det utsända förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns följande förslag: ett återremissyrkande, ett yrkande 
om bifall respektive avslag på det utsända förslaget.  

Ordförande ställde först återremissyrkandet mot avslag, och fann att kommunfullmäktige 
hade beslutat att ärendet skulle avgöras vid dagens sammanträde.  

Därefter ställde ordföranden det utsända förslaget mot avslag, och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner NEJ så har 
kommunfullmäktige beslutat att avslå förslaget.”  
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Vid voteringen avgavs 44 ja-röster och 17 nej-röster. 

Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.  

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 1 

Reservationer 
Alva Dahn reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna och angav följande: 
Att ge möjligheter att tillskapa arbetsplatser i Nacka är vi positiva till. Det ska finnas 
förutsättningar för företag och näringsliv att finnas och etablera sig i kommunen. Samtidigt 
har vi under processens gång haft synpunkter på att bevara grönområden.  

I september 2023 var detaljplanen i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden inför samråd. Då lät 
vi anteckna till protokollet att vi ansåg att området inte borde exploateras så hårt, utan att 
det bör lämnas plats för bevarande av grönområden. Specifikt pekade vi ut område E och F 
som delar som inte borde bebyggas. När planen sedan kom tillbaka hade det gjorts plats för 
en liten stig genom området. Det är positivt men inte tillräckligt. När vi planerar för 
byggnation i kommunen behöver vi lyfta blicken utanför den faktiska planens gränser och 
se till helheten för området, kommundelen och klimatet i stort. Här ser vi ett behov av att 
bevara grönområde vilket skulle gynna både den specifika planen, området och den 
biologiska mångfalden. 

På kommunfullmäktige i februari 2025 blev ärendet återremitterat för att område E och F 
skulle utgå. Vi tycker att dessa områden ska lämnas kvar och bevaras som grönområden. I 
förslag till beslut finns fortsatt dessa områden med. Vi anser fortfarande att det är ett 
behov av att bevara grönområdena. Därför fortsatte vi att yrka på återremiss i första hand 
och avslag i andra hand. 

Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna. 
För oss moderater är det viktigt att fler jobb ska kunna skapas i Nacka. Det är bra för 
företagen som vill växa eller kunna starta. Det är bra för de som inte har ett jobb idag, att 
få ett sammanhang, kollegor och lön. Det är bra för samhället när människor arbetar och 
betalar skatt. Det är bra för oss alla med fler företag som kan erbjuda mer service till oss i 
Nacka, service på hemmaplan. Det är bra att de företag som finns här inte ska tvingas flytta 
om de vill växa.  

Det här förslaget innebär att vi nu skapar 23 000 kvadratmeter mer yta för företagen och 
beräknas rymma 140 arbetsplatser. I detaljplanearbetet har man gjort en bra avvägning 
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mellan olika intressen, t ex skapat genomsläpp med ett naturstråk genom området för att 
värna den biologiska mångfalden.  

Det är bara att beklaga att alla partier inte ställer upp för jobben och företagen. I andra 
sammanhang säger Socialdemokraterna att vi inte gör tillräckligt för att minska 
arbetslösheten, men när det väl kommer till kritan så är det S som tackar nej till nya jobb. 
Det är dom som inte gör tillräckligt. När det verkligen gäller – att skapa mark för nya 
företag – så röstar de emot. Då är inte jobben så viktiga längre, men i ärlighetens namn på 
helt oklara grunder. Den tilltänkta marken har inte höga naturvärden och används inte för 
rekreation. 

Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraterna.  
Vi vill alla möjliggöra för verksamheter i Nacka, företagande är grunden för vår välfärd. 
Varje plan skadar dock naturen. Mer eller mindre. Helt kan skador aldrig undvikas.  

Men åter igen har vi här en plan där man noggrant arbetat för att minimera skadorna. Som 
alltid handlar det om att väga olika legitima krav och behov. Den balansen är här noggrant 
avvägd. 

Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
Att främja Nackas näringsliv och erbjuda möjlighet till företagande är i grunden positivt. 

Nackalistan instämmer dock i Socialdemokraternas återremissyrkande om att planen bör 
omarbetas och att område E och F ska utgå. 

Sedan detaljplaneförslaget var ute på samråd har exploateringsgraden ökat och område F 
tillkommit i det naturområde som enligt samrådsförslaget skulle sparas. 

Nackalistan har otaliga gånger under planens tidigare skeden påpekat trafikfaran med utfart 
mot Grustagsvägen. Vi ställer oss därför även frågande till att det utfartsförbud som 
tillkommit längs del av Grustagsvägen för att öka trafiksäkerheten, inte sträcker sig längs 
hela gränsen från område A och att den plantering/trädskärm mot Grustagsvägen nu är 
borttagen. I granskningsförslaget så medges därmed nu utfart på Grustagsvägen från 
område A vilket minskar trafiksäkerheten jämfört med samrådsförslaget - tvärt emot syftet 
med det nytillkomna utfartsförbudet och stängslet. Dessutom försvinner de befintliga 
träden och grönskan längs gatan. 

När det gäller område F är det inte optimal markanvändning att omvandla en befintlig 
kommunal park med grönska och fruktträd till ett verksamhetsområde. Vi är dock positiva 
till att Nackalistans tidigare önskemål om en värdig entré till Storkällans kapell och 
kyrkogård nu beaktas. 



 
29 (44) 

 2025-03-17 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Nackalistan anser att resten av detaljplanen och även genomförandebeslutet är bra. Vi har 
inga övriga synpunkter på genomförandeavtalet. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
Miljöpartiet anser att Ältabergs verksamhetsområde samspelar bra med det sedan tidigare 
befintliga verksamhetsområdet och ser hur den föreslagna exploateringen anpassats för att 
minimera mängden utsläpp av växthusgaser och påverkan på lokala naturvärden och 
biologisk mångfald. Det förespråkas biotoptak och gröna dagvattenlösningar som främjar 
pollinerare, allt i linje med det 25-punktsprogram Miljöpartiet avtalat om med den styrande 
Alliansen. På senare år har vi sett att en del som velat sätta upp solceller på sina tak runtom 
i Nacka inte har kunnat göra det då deras tak inte varit dimensionerade och anpassade för 
det. Därför är det glädjande att planbeskrivningen efter Miljöpartiets yrkande i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden uppdaterades med just detta. Det här är något vi behöver ha med 
oss vi alla detaljplaner så vi inte omöjliggör produktion av lokal hållbar energi. I samband 
med återremissen uttalade också kommunstyrelsen efter ett yrkande från Miljöpartiet att 
den skyddsplantering som funnits i område A är fortsatt viktig. Att en sådan kan tillkomma 
kan skapa mervärden i form av grönska på platsen. 

 

- - - - - 
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§  42 KFKS-2021-00124 

Detaljplan för Ältabergs verksamhetsområde, del av 
fastigheten Älta 10:1 m.fl, i Älta  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplan för Ältabergs verksamhetsområde, del av 
fastigheten Älta 10:1 m.fl, i Älta. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 17 februari 2025, § 22 att återremittera ärendet till 
kommunstyrelsen i syfte att område E och F ska utgå för att bevara spridningskorridorer 
och hålla ihop grönstråk. I detaljplaneförslaget har en avvägning gjorts mellan behovet av 
att tillskapa nya verksamhetsytor och bevarande av naturmark. Den sammanvägda 
bedömningen är att den föreslagna exploateringen inte innebär en betydande påverkan på 
lokala naturvärden och spridningssamband, och att område E och F fortsatt ska utgöra 
kvartersmark i detaljplanen. 

Detaljplaneförslaget för Ältabergs verksamhetsområde, del av fastigheten Älta 10:1 m.fl, i 
Älta har färdigställts inför antagande av kommunfullmäktige. Detaljplaneförslaget ingår i 
stadsbyggnadsprojektet Ältabergs verksamhetsområde. Detaljplanens övergripande syfte är 
att möjliggöra nya ytor för verksamheter, kontor och viss handel på befintlig naturmark 
inom Ältabergs verksamhetsområde. Detaljplanen förväntas kunna tillskapa cirka 140 nya 
arbetsplatser. Området ska utformas så att det samspelar med det befintliga 
verksamhetsområdet. Vidare ska natur- och rekreationsvärden beaktas och en värdig entré 
till Storkällans kapell och krematorium behållas utanför planområdet. Större delen av 
planområdet omfattar obebyggd naturmark inom den kommunala fastigheten Älta 10:1, 
men även ett fåtal befintliga industrifastigheter ingår i planområdet för att möjliggöra 
utökning av befintlig verksamhet. 

Detaljplanen är förenlig med översiktsplanen. Detaljplanen bidrar till kommunens uppsatta 
mål om 15 000 nya arbetsplatser till år 2030. Ett av målområdena i gällande översiktsplan 
handlar om att skapa utvecklingsmöjligheter för det befintliga näringslivet, vilket innefattar 
att tillskapa ytor för verksamheter. Detaljplanen uppfyller de mål som fastslagits i start-PM. 

Detaljplanen medför negativa konsekvenser för naturmiljön, och möjligheter till rekreation 
och lek försvagas inom planområdet. 

Kommunen beslutade den 28 augusti 2024 att detaljplanens genomförande inte kan antas 
medföra betydande miljöpåverkan. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 6 mars 2025 

Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden, 2024-12-04 

Plankarta 

Planbeskrivning 

Granskningsutlåtande 

Till tjänsteskrivelse bifogas karta över området och översikt över kommunala beslut. 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. I yrkandet instämde Monica 
Brohede Tellström (L), Emma Eide (C) och Anders Tiger (KD).  

Alva Dahn (S) yrkade, med instämmande av Erika Elisson (V), i första hand återremiss, 
och i andra hand avslag på det utsända förslaget. 

Lina Olsson (NL) yrkade i första hand bifall till Alva Dahns återremissyrkande och i andra 
hand bifall till det utsända förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns följande förslag: ett återremissyrkande, ett yrkande 
om bifall respektive avslag på det utsända förslaget.  

Ordförande ställde först återremissyrkandet mot avslag, och fann att kommunfullmäktige 
hade beslutat att ärendet skulle avgöras vid dagens sammanträde.  

Därefter ställde ordföranden det utsända förslaget mot avslag, och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner NEJ så har 
kommunfullmäktige beslutat att avslå förslaget.”  

Vid voteringen avgavs 44 ja-röster och 17 nej-röster. 

Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.  

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 2 

Reservationer 
Alva Dahn reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna och angav följande: 
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Att ge möjligheter att tillskapa arbetsplatser i Nacka är vi positiva till. Det ska finnas 
förutsättningar för företag och näringsliv att finnas och etablera sig i kommunen. Samtidigt 
har vi under processens gång haft synpunkter på att bevara grönområden.  

I september 2023 var detaljplanen i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden inför samråd. Då lät 
vi anteckna till protokollet att vi ansåg att området inte borde exploateras så hårt, utan att 
det bör lämnas plats för bevarande av grönområden. Specifikt pekade vi ut område E och F 
som delar som inte borde bebyggas. När planen sedan kom tillbaka hade det gjorts plats för 
en liten stig genom området. Det är positivt men inte tillräckligt. När vi planerar för 
byggnation i kommunen behöver vi lyfta blicken utanför den faktiska planens gränser och 
se till helheten för området, kommundelen och klimatet i stort. Här ser vi ett behov av att 
bevara grönområde vilket skulle gynna både den specifika planen, området och den 
biologiska mångfalden. 

På kommunfullmäktige i februari 2025 blev ärendet återremitterat för att område E och F 
skulle utgå. Vi tycker att dessa områden ska lämnas kvar och bevaras som grönområden. I 
förslag till beslut finns fortsatt dessa områden med. Vi anser fortfarande att det är ett 
behov av att bevara grönområdena. Därför fortsatte vi att yrka på återremiss i första hand 
och avslag i andra hand. 

Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna. 
För oss moderater är det viktigt att fler jobb ska kunna skapas i Nacka. Det är bra för 
företagen som vill växa eller kunna starta. Det är bra för de som inte har ett jobb idag, att 
få ett sammanhang, kollegor och lön. Det är bra för samhället när människor arbetar och 
betalar skatt. Det är bra för oss alla med fler företag som kan erbjuda mer service till oss i 
Nacka, service på hemmaplan. Det är bra att de företag som finns här inte ska tvingas flytta 
om de vill växa.  

Det här förslaget innebär att vi nu skapar 23 000 kvadratmeter mer yta för företagen och 
beräknas rymma 140 arbetsplatser. I detaljplanearbetet har man gjort en bra avvägning 
mellan olika intressen, t ex skapat genomsläpp med ett naturstråk genom området för att 
värna den biologiska mångfalden.  

Det är bara att beklaga att alla partier inte ställer upp för jobben och företagen. I andra 
sammanhang säger Socialdemokraterna att vi inte gör tillräckligt för att minska 
arbetslösheten, men när det väl kommer till kritan så är det S som tackar nej till nya jobb. 
Det är dom som inte gör tillräckligt. När det verkligen gäller – att skapa mark för nya 
företag – så röstar de emot. Då är inte jobben så viktiga längre, men i ärlighetens namn på 
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helt oklara grunder. Den tilltänkta marken har inte höga naturvärden och används inte för 
rekreation. 

Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraterna.  
Vi vill alla möjliggöra för verksamheter i Nacka, företagande är grunden för vår välfärd. 
Varje plan skadar dock naturen. Mer eller mindre. Helt kan skador aldrig undvikas.  

Men åter igen har vi här en plan där man noggrant arbetat för att minimera skadorna. Som 
alltid handlar det om att väga olika legitima krav och behov. Den balansen är här noggrant 
avvägd. 

Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 

Att främja Nackas näringsliv och erbjuda möjlighet till företagande är i grunden positivt. 
Nackalistan instämmer dock i Socialdemokraternas återremissyrkande om att planen bör 
omarbetas och att område E och F ska utgå. 

Sedan detaljplaneförslaget var ute på samråd har exploateringsgraden ökat och område F 
tillkommit i det naturområde som enligt samrådsförslaget skulle sparas. 

Nackalistan har otaliga gånger under planens tidigare skeden påpekat trafikfaran med utfart 
mot Grustagsvägen. Vi ställer oss därför även frågande till att det utfartsförbud som 
tillkommit längs del av Grustagsvägen för att öka trafiksäkerheten, inte sträcker sig längs 
hela gränsen från område A och att den plantering/trädskärm mot Grustagsvägen nu är 
borttagen. I granskningsförslaget så medges därmed nu utfart på Grustagsvägen från 
område A vilket minskar trafiksäkerheten jämfört med samrådsförslaget - tvärt emot syftet 
med det nytillkomna utfartsförbudet och stängslet. 

Dessutom försvinner de befintliga träden och grönskan längs gatan. 

När det gäller område F är det inte optimal markanvändning att omvandla en befintlig 
kommunal park med grönska och fruktträd till ett verksamhetsområde. Vi är dock positiva 
till att Nackalistans tidigare önskemål om en värdig entré till Storkällans kapell och 
kyrkogård nu beaktas. Nackalistan anser att resten av detaljplanen och även 
genomförandebeslutet är bra. Vi har inga övriga synpunkter på genomförandeavtalet. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
Miljöpartiet anser att Ältabergs verksamhetsområde samspelar bra med det sedan tidigare 
befintliga verksamhetsområdet och ser hur den föreslagna exploateringen anpassats för att 
minimera mängden utsläpp av växthusgaser och påverkan på lokala naturvärden och 
biologisk mångfald. Det förespråkas biotoptak och gröna dagvattenlösningar som främjar 
pollinerare, allt i linje med det 25-punktsprogram Miljöpartiet avtalat om med den styrande 
Alliansen. På senare år har vi sett att en del som velat sätta upp solceller på sina tak runtom 
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i Nacka inte har kunnat göra det då deras tak inte varit dimensionerade och anpassade för 
det. Därför är det glädjande att planbeskrivningen efter Miljöpartiets yrkande i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden uppdaterades med just detta. Det här är något vi behöver ha med 
oss vi alla detaljplaner så vi inte omöjliggör produktion av lokal hållbar energi. I samband 
med återremissen uttalade också kommunstyrelsen efter ett yrkande från Miljöpartiet att 
den skyddsplantering som funnits i område A är fortsatt viktig. Att en sådan kan tillkomma 
kan skapa mervärden i form av grönska på platsen. 

 

- - - - - 
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§  43 KFKS-2024-00529 

Motion om att provta Sandakällan   
Inkom den 22 april 2024 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande. 

Kommunfullmäktige bifaller motionens förslag om att kommunen återupptar 
provtagningen av Sandakällans vatten. Provtagning ska ske en gång per år eller oftare vid 
behov. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 22 april lämnade Lisskulla Zayane (MP) in en 
motion med förslaget att kommunen återupptar provtagningen av Sandakällans vatten. 

Den samlade bedömningen är att det är positivt ur ett allmänintresse, som 
medborgarservice och ur ett beredskapsperspektiv att kommunen provtar Sandakällans 
vatten en gång per år eller oftare vid behov. I samband med detta kan kommunen bistå 
med skyltning på platsen, förslagsvis med en QR-kod till hemsidan där provresultaten 
publiceras. Därför bifalls motionens förslag om att kommunen återupptar provtagningen 
av Sandakällans vatten. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 30 oktober 2024 

Bilaga 1 Motionen 

Bilaga 2 Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden 2024-09-24 § 164 

Bilaga 3 Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden 2024-09-18 § 178 

Bilaga 4 Protokollsutdrag beredningen för beredskapsfrågor 2024-09-11 § 5 

Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. I yrkandet instämde 
Peter Zethraeus (M), Tomas Ottosson (V), Emma Eide (C), Lina Olsson (NL), Maria 
Lidzell (L), Karin Teljstedt (KD) och Håkan Athari Håkansson (S). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckning 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
Nackalistan gläds åt att vattnet i Sandakällan nu kommer att börja provtas av kommunen. 
Sandakällan är troligen Stockholm läns finaste kallkälla och många kommer med 
vattendunkar för att hämta sitt dricksvatten där. Sandasjön, som källan rinner till, utgör 
numera även Nackas reservvattentäkt. Det finns därmed även ett egenintresse för 
kommunen att tidigt upptäcka om källvattnet skulle förändras till det sämre. 

Frågan om provtagning i Sandakällan var uppe redan för sex år sedan, då i form av ett 
politikerinitiativ till natur- och trafiknämnden i mars 2018 från Miljöpartiet. Tyvärr avslog 
Moderaterna och Liberalerna initiativet, varför ingen kommunal provtagning skedde. I 
stället satte kommunen upp en skylt som upplyser besökaren om att vattnet dricks på egen 
risk.  

Efter beslutet i kommunfullmäktige idag, kan den skylten äntligen tas ned och ersättas med 
en ny skylt där besökarna kan få en QR-kod till en webbsida med det senaste 
vattenprovtagningsresultatet. 

Joel Lallerstedt lät anteckna följande för Miljöpartiet.  
Sandakällan är en unik plats, att vårda, värna och värdesätta och det är väldigt glädjande att 
vattenprovtagningen av den nu återupptas. Det är en unik plats sett till natur och värdet av 
en kallvattenkälla, som är ovanliga i Stockholmsområdet, men också en plats att värna om 
som en del i kommunens beredskapsarbete. Att provtagning också sker av PFAS och radon 
är också viktigt sett till att området är präglat av markradon och att PFAS är en stor 
utmaning som alltmer uppmärksammas över hela landet. 

 

- - - - - 
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§  44 KFKS-2024-00397 

Motion om SSPF inom ramen för Nacka kommuns 
ordinarie verksamhet 
Inkom den 18 mars 2024 av Johanna Kvist m.fl., (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande. 

Kommunfullmäktige noterar att arbetet med SSPF (samverkan mellan skola, socialtjänst, 
polis och fritidssektor) från och med januari 2025 drivs inom ramen för socialnämndens 
ordinarie verksamhet och budget. Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att SSPF ska drivas inom ramen för socialnämndens ordinarie 
verksamhet och budget och därmed avslutas som projektform.  

Sedan motionen väcktes har socialnämnden sökt och beviljats medel från 
kommunfullmäktige i mål- och budget 2025 – 2027 för att inom ramen för sin verksamhet 
ha möjlighet att driva SSPF med fem samordnartjänster, varav fyra tjänster riktade till barn 
och unga och en tjänst riktad till föräldrar, för att skapa kontinuitet och långsiktighet i det 
redan pågående arbetet.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 28 januari 2025 

Bilaga 1 Motionen  

Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde den 18 juni 2024 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. I yrkandet instämde Filip 
Wiljander (M), Mikael Carlsson (NL), Karin Teljstedt (KD), Martin Sääf (L), Lisskulla 
Zayane (MP), Bo Ståldal (-), Emma Bonér (V), Martin Hedman (C), Tobias Nässén (M) 
och Christina Ståldal (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande för Moderaterna. 
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Det här är verksamhet som på riktigt gör skillnad för Nackaborna. Det förebyggande 
arbetet är en grundbult i Nackas sociala arbete; barn och unga ska i rätt tid få rätt insats av 
rätt instans. Det är positivt att det tack vare regeringens politik också blir ett lagkrav i hela 
Sverige. De som arbetar med SSPF, dvs det samordnade arbetet mellan socialtjänst, skola, 
polis och fritidsverksamhet, gör ett oerhört viktigt arbete. Vi i Alliansen såg att arbetet gav 
resultat och man kunde skruva till dem inom ramen för den projektverksamhet som de 
bedrevs inom. Utifrån det valde Alliansen att i höstens budgetförslag för 2025 permanenta 
SSPF inom ramen för Nacka kommuns ordinarie verksamhet. Det ger oss möjlighet att 
framåt och över tid driva SSPF med hela fem (!) samordnartjänster. 

Anders Tiger lät anteckna följande för Kristdemokraterna. 
Vi Kristdemokrater i Nacka är stolta över den aktiva samverkan som sker inom SSPF i 
Nacka. Det lokala arbetssätt som bedrivits och utvecklats sedan arbetet startade 2019 
förtjänar all uppmärksamhet.  

Alla partner som kan, gör något, och man har framgångsrikt lyckats skapa ett individ- och 
behovsanpassat arbete. Långt ifrån alla kommuner som implementerat SSPF kan påvisa de 
resultat rörande olika viktiga skyddsfaktorer.  

Att permanenta SSPF inom ramen för Nackas ordinarie verksamhet är något som vi 
Kristdemokrater varit starka förespråkare för. 

Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
Samarbetet mellan skola, socialtjänst, polis och fritid, SSPF, är ett viktigt och framgångsrikt 
samarbete i Nacka som stöttar barn och ungdomar att välja bort bland annat kriminalitet 
och droger. 

Socialdemokraterna la denna motion 2024 när SSPF drevs som projektform och inte inom 
socialnämndens ordinarie verksamhet och budget. Syftet med motionen var att ge 
samordnarna inom SSPF bättre förutsättningar att jobba målmedvetet, långsiktigt och 
strategiskt med barn och unga som är i behov. 

Vi är glada över att socialnämnden i augusti 2024 ställde sig positiva till vårt förslag och att 
det sedan blev en del av alliansens budget inför 2025. Det betyder att Socialdemokraternas 
förslag om att SSPF ska vara en del av socialnämndens ordinarie verksamhet och budget nu 
blivit verklighet. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
Nackalistan gläds åt att SSPF från och med 2025 kommer att finansieras som en ordinarie 
verksamhet inom socialtjänsten, något vi under många år har pläderat för. SSPF är en viktig 
verksamhet som med gott resultat arbetar förbyggande, att de nu får tryggad finansiering 
och kan arbeta långsiktigt är en vinst för samhället. 
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Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
Miljöpartiet har i våra budgetar de senaste åren satsat på att stärka SSPF så att en 
permanent finansiering nu finns på plats är mycket välkommet och helt i linje med våra 
budgetförslag genom åren. 

 

- - - - - 
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§  45 KFKS-2023-01288 

Motion om Förbättra sökbarheten för kommunens 
handlingar och protokoll 
Inkom den 11 december 2023 av Kristina Granlund (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett arbete i linje med intentionerna bakom 
förslagen i motionen att utveckla sökfunktionen bland annat inom ramen för 
framtidsfondsprojektet Nacka.se – tillit och tillgänglighet. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att sökfunktionen under Kommun & Politik ses över och snarast 
ersätts med en tjänst där man snabbt och enkelt kan söka bland alla handlingar och 
protokoll (med undantag av sekretesshandlingar) bakåt i tiden för samtliga av Nacka 
kommuns nämnder och utskott samt att det görs möjligt att under ”Handlingar och 
protokoll” göra sökningar i varje enskild nämnd, utskott eller i kommunfullmäktiges 
handlingar så långt tillbaka som minst 2014 eller längre. 

Juridik- och kanslistaben har inhämtat synpunkter från objektsförvaltningen i objektet 
Besluta och bevara samt kommunikationsstaben.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 31 januari 2025 

Bilaga 1 - Motionen 

Yrkanden 
Lina Olsson (NL) yrkade att ärendet skulle bordläggas. 

Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet skulle avgöras vid dagens sammanträde.  

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. I yrkandet instämde 
Monica Brohede Tellström (L), Mats Gerdau (M), Emma Eide (C) och Jan Salomonsson 
(V).  

Beslutsgång 
Inledningsvis konstaterade ordföranden att det fanns ett yrkande om bordläggning samt ett 
yrkande om att ärendet skulle avgöras vid dagens sammanträde. Ordföranden ställde 
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förslagen mot varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat att ärendet skulle 
avgöras vid dagens sammanträde.  

Därefter konstaterade ordföranden att det fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
Nackalistan tycker att det är bra att arbetet med att förbättra sökfunktionen för 
kommunens handlingar och protokoll pågår, men vill betona vikten av en snabbare och 
mer transparent process. Motionen, som syftar till att säkerställa att allmänheten och 
beslutsfattare enkelt kan söka och granska kommunala dokument, belyser ett 
grundläggande problem med tillgänglighet i Nacka kommuns digitala plattformar. Sedan vi 
skrev motionen i december 2023 har Framtidsfondsprojektet Nacka.se 2025 – tillit och 
tillgänglighet som inkluderar en översyn av sökfunktionen beslutats om, i samma 
andemening som vår motion. Tyvärr har projektet försenats till februari 2025. Vi anser att 
en funktion som möjliggör enkla, tillgängliga och effektiva sökningar bör vara en prioritet, 
särskilt då transparens och insyn är fundamentala principer i en demokratiskt styrd 
kommun. Just nu befinner vi oss i en situation där sökbarheten nästan försämrats det 
senaste året pga att införandet av Ciceron avbrutits, och inte alla nämnder använder 
Ciceron just nu. I projektet med att införa Ciceron var en stor fördel just att det skulle bli 
lättare att söka på handlingar. Nacka behöver inte utveckla en egen sökmotor utan kan 
använda befintliga, bara dokumenten blir lätta att hitta. 

Nackalistan anser att motionens intentioner kommer att uppfyllas om framtidsprojektet 
som nu är i gång faller väl ut. Vi nöjer oss därför med det svar vi fått men vi återkommer 
om inte projektet leder till önskat resultat. 

Joel Lallerstedt lät anteckna följande för Miljöpartiet.  
Att kunna söka fram relevant information är viktigt ur ett demokratiskt perspektiv, både 
för beslutsfattare och för allmänhet. För många år sedan yrkade vi i Miljöpartiet att ett nytt 
system för diarienummer skulle tas fram för att förbättra sökbarheten då vi såg ett behov 
av detta. Att kontinuerligt se över och förbättra sökbarheten är naturligtvis viktigt och ett 
arbete som påverkas - men även säkerligen förändras - i takt med utvecklingen av AI. 

 

- - - - - 
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§  46 KFKS-2023-01064 

Anmälan av nya interpellationer 
 

KFKS 2025-00375 

Interpellation från Lisa Rasmussen (V) om när tågtrafiken mellan Järla Station och 
Henriksdal kommer tillbaka? 

Beslut 

Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras av 
kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) vid nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

- - - - - 

KFKS 2025-00376 

Interpellation från Johanna Kvist (S) om den övergripande planen för att hantera de 
konsekvenser som befolkningsprognosen har på Nackas förskole- och skolorganisation. 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras av 
kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) vid nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

- - - - - 

KFKS 2025-00377 

Interpellation från Jan Salomonsson (V) om hur befintlig kapacitet och efterfrågan vägs in i 
ett område vid beslut om auktorisering av förskoleverksamheter. 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras av 
utbildningsnämndens ordförande Eivor Örenmark (M) vid nästkommande sammanträde. 
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Handlingar i ärendet 
Interpellation 

- - - - - 
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§  47 KFKS-2023-01065 

Anmälan av nya motioner 
 

KFKS 2025-00378 

Motion den 17 mars 2025 av Mikael Carlsson (NL) om införande av samhällsekonomiska 
beräkningar i investeringsbeslut 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 

 

- - - - - 
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